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Extracte de l'acta núm. 4 del Consell de Drets Socials, Cultura i Esports del 
Districte de les Corts 
 

De la sessió celebrada el dia 12 de juliol de 2018, a les 18.30 hores, al saló del Consell de la seu 
del Districte de les Corts. 
 

Assistents 
 

Per part de l’Ajuntament de Barcelona 
 

Laura Cañadas Presidenta del Consell i consellera de Barcelona en Comú 
Èric Manzano Conseller de CiU 
Jordi Castellana Conseller d’ERC 
Carlos Hornero Conseller del PSC 
Carles García Àrea de Drets Socials, Direcció de Gent Gran 
Xavi Mata Àrea de Drets Socials, Direcció de Gent Gran 
Josep M. Comorera Tècnic de la Direcció de Serveis a les Persones i Territori 
Ramon Vilà Secretari del Consell 
 

Per part de les entitats i els equipaments del districte 
 

Pedro Alonso Banc Solidari 
Pura Cundins Coord. Entitats Discapacitat Intel·lectual de les Corts 
Joan Vila Aula d’Extensió Universitària per a la Gent Gran de les 

Corts Est 
Mercè Piqueras  
Amador González Societat Coral Espiga de les Corts 
Laura Mateo Associació Esportiva Les Corts 
Hèctor Sió  Grup Centre d’Higiene Mental de les Corts 
 

Ordre del dia: 
 

1.  Aprovació, si escau, de l’acta del Consell anterior 
2.  5a Convenció “Les veus de les persones grans” 
3.  Projecte Vincles 
4.  Pis de transició a la vida independent 
5. Situació de la Mesura de Govern de corresponsabilitat dels grans clubs esportius del 
districte de les Corts 
6.  Homologació de la campanya d’estiu 
7.  Precs i preguntes 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. S’aprova l’acta de la reunió anterior sense cap esmena. 
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2. Carles García explica i presenta mitjançant un Power Point el projecte de la 5a Convenció 

“Les veus de les persones grans”, que s’estructura en el Procés de Participació cap a la 
Convenció i la V Convenció en ella mateixa. 
Pura Cundins pregunta des de quan està funcionant el Consell Assessor per a la Gent Gran 
i com es treballa amb la gent que habitualment no hi participa que o viu sola. Com s’arriba 
a aquesta gent perquè conegui aquests projectes i també pugui participar-hi. 
Laura Cañadas respon que es fa a través dels diferents serveis i projectes municipals que 
en aquest moments s’estan impulsant (serveis socials, Radars, entitats diverses, etcètera). 
És important arribar a aquestes persones perquè sovint no tenen veu i no coneixen 
aquests projectes i els seus recursos. 
El senyor Joan Vila manifesta que ell ha treballat i participat en les quatre edicions 
anteriors, però per aquesta no n’ha estat gaire informat. Comenta que abans el Districte 
tenia una Comissió de Gent Gran que ara ja no existeix i això dificulta que es puguin 
treballar projectes com aquest. Diu que des de les Corts no s’ha participat en cap procés. 
Laura Cañadas diu que encara no s’ha treballat en clau territorial i això es produirà a partir 
del proper mes d’octubre. També afegeix que el grup de treball de Gent Gran es va 
convocar fa poques setmanes, però es va haver de desconvocar per manca de gent. 
Carlos Hornero demana que se’l convoqui per a aquest grup de treball a través de l’entitat 
de la qual ell forma part. 
Laura Cañadas diu que es farà arribar el projecte via correu electrònic a aquelles persones 
que ho demanin. 

 
 
3. Xavi Mata explica el projecte Vincles. En el cas del districte de les Corts pren rellevància el 

fet que aquest és el districte més envellit de la ciutat i el que té un índex de 
sobreenvelliment més alt. 
Actualment hi ha sis-cents usuaris i usuàries actius, entre els districte de Sant Martí i 
l’Eixample. D’aquí a finals d’any està previst poder créixer en tres-centes o quatre-centes 
persones més. 
Quinze és el nombre de professionals que treballen per a aquest servei entre 
dinamitzadors i dinamitzadores, treballadors i treballadores socials, etcètera. 
S’explica també el calendari que es voldria seguir per aconseguir fer la implantació en 
l’àmbit de ciutat. 
Mercè Piqueras pregunta com és que un servei com aquest pot arribar a la gent que està 
realment més aïllada. Com podem accedir a aquest recurs i conèixer-lo. 
Xavi Mata diu que es treballa molt coordinadament amb els serveis socials del territori. 
Actualment es fa difusió i, si cal reforçar les accions divulgatives, es pot fer incrementant 
el nombre de xerrades. 
Mercè Piqueras apunta la possibilitat de fer accions al mercat, atès que es tracta d’un 
equipament molt freqüentat per persones grans. 
Xavi Mata diu que s’ha contactat amb l’Institut de Mercats, així com també amb els CAP. 
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Explica també que el projecte està finançat per la Fundació Bloomberg i l’Ajuntament.  
 
 
 
Joan Vila pregunta com es pot col·laborar des de les entitats.  
Xavi Mata diu que es pot participar a través de les xerrades. 
Pedro Alonso comenta la possibilitat de concretar una data per poder fer una xerrada el 
proper mes de setembre. 
Carlos Hornero comenta la possibilitat d’incorporar a la tauleta un botó d’emergència, 
com el de la teleassistència.  
Xavi Mata diu que el servei té molt potencial per créixer i anar incorporant possibles nous 
serveis i aplicacions. 
L’aplicació per a mòbil ja es pot descarregar també. 

 
 
4. Ramon Vilà i Pura Cundins expliquen el projecte de “Pis de trànsit a la vida independent”. 

Aquest projecte s’ha treballat conjuntament amb totes les entitats de persones amb 
discapacitat del districte. S’adreça al col·lectiu amb discapacitat intel·lectual i l’objectiu és 
preparar les persones amb discapacitat intel·lectual perquè puguin viure de forma 
autònoma i independent en un futur. Cedits per l’IMD, s’han posat en marxa dos pisos al 
districte de Sant Andreu que donen cabuda a set persones. En ser un pis d’aprenentatge i 
formació, l’estada de les persones als pisos varia en funció del grau d’assoliment dels 
diferents hàbits i coneixements que es treballen. Els dos pisos disposen dels suports de 
professionals que ajuden els nois i les noies a treballar aquests coneixements. 
Pura Cundins manifesta la importància de projectes com aquest, atès que l’habitatge és 
una de les grans mancances que en aquests moments hi ha a la ciutat per a aquest 
col·lectiu. Es tractaria de poder incrementar el nombre d’experiències com aquesta. 
L’altre problema que ara mateix hi ha per resoldre és quina serà la continuïtat d’aquestes 
persones un cop acabin aquest període d’aprenentatge. Cal aconseguir habitatges que 
permetin donar continuïtat en aquesta feina que s’ha fet. 

 
 
5. Josep M. Comorera explica l’estat de la Mesura de Govern de corresponsabilitat amb els 

grans clubs esportius del districte. 
Es presenta el recull de les diferents accions dutes a terme i amb quins clubs s’han 
realitzat, i explica també les accions que ja estan programades per a la resta de l’any. 
Laura Mateo comenta la possibilitat que els Campus Olímpia que s’organitzen des de les 
entitats del districte puguin visitar els espais d’aquests clubs que estan dins la Mesura.  
Josep M. Comorera diu que es pot fer arribar la proposta als clubs i veure quina 
possibilitat hi ha de fer-ho possible. 
Hèctor Sió comenta també que s’aprofiti la Mesura per pensar en programes de suport i 
promoció d’hàbits esportius per als col·lectius de persones amb problemes de salut 
mental. 
Josep M. Comorera diu que aquesta línia, a més de l’esport, també s’està plantejant des 
de l’àmbit de salut. 
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6. Laura Cañadas presenta les dades corresponents a la campanya de vacances d’aquest any: 

places ofertes, entitats que han homologat activitats, així com el nombre d’ajuts i el volum 
econòmic atorgat en concepte de beques per a aquelles famílies que ho han sol·licitat. 

 
 
 
Sense més temes per tractar, es tanca la reunió a les 20.40 h. 
 
 
 
 


